
Medlemsforslag stillet i KFU i udvalgsperioden 2014-2017, som forvaltningen arbejder videre med 

Nedenfor fremgår en oversigt over medlemsforslag stillet i Kultur- og Fritidsudvalget i udvalgsperioden 2014-2017, som forvaltningen fortsat arbejder 
videre med samt forslag, som forvaltningen har håndteret, og hvor der er en afsluttende bemærkning.  

Medlemsforslag, der nu er håndteret med en afsluttende bemærkning, er markeret med grøn. Medlemsforslag, som forvaltningen fortsat arbejder 
med, er markeret med gul. 

 Dato for behandling 
af forslaget 

Medlemsforslag Status 

1.  19. november 2015 Understøttelse af partnerskaber mellem kulturaktører og det private erhvervsliv  

2.  21. juni 2017 Sikre offentlig adgang til hele Badeanstalten Helgoland i sommerperioden  

3.  21. juni 2017 Udarbejdelse af forslag til brugerinddragelse  

4.  24. august 2017 Elitesport på københavnske anlæg  

5.  9. november 2017 Ho-chi-minh stien som en tryghedsskabende parksti  

6.  9. november 2017 Drøftelse af erfaringer fra forskrift for udendørsarrangementer  

7.  9. november 2017 Kastefacilitet i Fælledparken  

8.  9. november 2017 Havnekulturkontoret, Aarhusgade 126  

9.  9. november 2017 Keramikværkstedet i Valby Kulturhus  

10.  9. november 2017 Samarbejde med Børne- og Ungdomsforvaltningen om kulturtilbud i folkeskolen  

11.  9. november 2017 Status for implementeringen af Tryghedspakken  

12.  21. december 2017 Medlemsforslag om modelflyveplads på Selinevej  

  



 

 

 

OVERSIGT OVER UAFSLUTTEDE MEDLEMSFORSLAG STILLET I UDVALGSPERIODEN 2014-2017 

Af nedenstående oversigt fremgår medlemsforslag stillet i Kultur- og Fritidsudvalget i udvalgsperioden 2014-2017, som Kultur- og Fritidsforvaltningen fortsat 
arbejder med. Endvidere fremgår medlemsforslag, som forvaltningen har arbejdet med, og som nu anses for håndteret, og hvor der er en afsluttende bemærkning 
til sagen. 

 
NR. 

 
Dato for 
behandling 

 
Medlemsforslag 

 
KFUs beslutning  

 
Bemærkninger 

1.  
19/11-15  

Understøtte partnerskaber mellem 
kulturaktører og det private 
erhvervsliv 

 at KFU pålægger KFF at 
fremlægge forslag til, 
hvordan Københavns 
Kommune kan bidrage til et 
styrket samarbejde mellem 
kulturaktører og aktører i 
det private erhvervsliv. 
Relevante aktører skal 
inddrages, og forslaget 
forelægges til politisk 
behandling i KFU inden 1. 
april 2016 

KFU godkendte medlemsforslaget og 
præciserede, at det videre arbejde skal 
tage sit afsæt i en særlig 
københavnermodel, der beskriver, 
hvordan erhvervslivet – med 
udgangspunkt i kulturens egenværdi – kan 
være med til at løfte kulturen i 
København. 

Forvaltningen har i stigende grad efterlevet tankerne 
i medlemsforslaget. Arbejdet med samspillet mellem 
kulturaktører og det private erhvervsliv er 
organisatorisk forankret i forvaltningen i enheden 
Vækst Internationalisering og Borgerservice og 
udvikles løbende. Det gælder særligt på områderne 
inden for turisme, internationalisering og 
kreative/kulturelle projekter i centeret. 
Forvaltningen anser dermed medlemsforslaget for 
håndteret 

2.  
21/6-17 

Sikre offentlig adgang til hele 
Badeanstalten Helgoland i 
sommerperioden 

 At KFU pålægger KFF at 
justere den indgåede aftale 
med foreningen Det Kolde 
Gys om Badeanstalten 
Helgoland, med henblik på 
at hele Badeanstalten 

KFF oplyste og KFU forudsætter, at 
foreningen vender tilbage til de 
åbningstider, der var gældende i 2016. 
Dette betyder, at de kønsopdelte 
afdelinger er åbne for offentligheden fra 
Skt. Hans til 1. september mellem kl. 10 og 
18 i lighed med tidligere år. Herudover er 
der offentlig adgang til fællesafdelingen i 

Indstilling om hvordan udfordringerne kan håndteres 
blev behandlet på udvalgets møde den 25. april 
2018. 
Her blev det besluttet, at en del af fællesafdelingen 
på Helgoland Badeanstalt indrettes til ikke-
kønsopdelt nøgenbadning. Det blev endvidere 
besluttet, at forvaltningen optager dialog med 
relevante parter om andre mulige løsninger for 
indretning af et strandareal til nøgenbadning. 



 

 

Helgoland åbnes for 
offentligheden senest med 
udgangen af juni 2017 og er 
offentligt tilgængeligt i 
sommersæsonerne 
fremover. 

perioden 1. maj til 30. september, hvor 
der er åbent hele døgnet. 
Dermed betragter KFU medlemsforslaget 
som godkendt. 
KFU anerkender de strukturelle og 
pladsmæssige problemer, som succesen 
har skabt for foreningen Det Kolde Gys. På 
denne baggrund anmoder KFU 
forvaltningen om at vende tilbage til 
udvalget med en indstilling om, hvordan 
udfordringerne kan håndteres. 

Forvaltningen anser dermed medlemsforslaget for 
håndteret. 

3. 21/6-17  Udarbejdelse af forslag til 
brugerinddragelse 

 at forvaltningen udarbejder 
forslag til, hvordan brugere, 
lokaludvalg og ansatte kan 
inddrages i driften og 
udviklingen af 
idrætsanlæggene og 
kulturinstitutionerne 
eksempelvis som 
brugerbestyrelser. 

KFU godkendte medlemsforslaget. Forvaltningen arbejder fortsat med sagen. 

4.  
24/8-17 

Elitesport på københavnske 
idrætsanlæg 

 at forvaltningen udfylder et 
skema over elitesportsgrene 
på københavnske anlæg 
med udgangspunkt i 
skemaet 

 at KFU, på baggrund af 
overblikket over, hvor i 
byen, der dyrkes elitesport, 
drøfter mulighederne for at 
vælge, hvilke anlæg 
eliteforholdene på sigt bedst 

KFU godkendte medlemsforslaget. KFF 
arbejder videre med sagen på baggrund af 
udvalgets drøftelser og tilkendegivelser og 
vender tilbage til KFU 

Forvaltningen har i samarbejde med Team 
Copenhagen udarbejdet et skema over, hvilke 
idrætsgrene, der på nuværende tidspunkt er på 
eliteniveau i Københavns Kommune og på hvilke 
anlæg eliteidrætten foregår. Team Copenhagen har 
derudover udarbejdet et notat med en beskrivelse 
og prioritering af eliteidrætsgrene og faciliteter, som 
sammen med skemaet forventes at blive forelagt 
KFU inden udgangen af 2018. 
 



 

 

kan forbedres for de 
respektive idrætsgrene  

5. 9/11-17 Ho-chi-minh stien som en 
tryghedsskabende parksti 

 At KFU anmoder KFF om en 
redegørelse for status for 
den tidligere KFU-beslutning 
om at undersøge 
mulighederne for at gøre 
HO-chi-minh stien på 
Østerbro til en 
tryghedsskabende parksti 
ved at åbne stien ud til 
skolens grønne areal og 
inddrage kirkegårdens 
materielgårdsdepot, der i 
stedet muligvis kan flyttes til 
eksisterende areal på 
kirkegården eller 
kommunens byggetomt ud 
til Dag Hammerskjolds Allé 

KFU drøftede sagen og præciserede, at det 
ikke er en forudsætning for forslagets 
realisering, at der afsættes 3 mio. kr. og 
udvalget anmodede KFF om at arbejde 
videre mod realiseringen i samarbejde 
med ØKF, TMF og BUF.  

Forvaltningen arbejder fortsat med sagen. Der er en 
igangværende dialog med TMF. 
 
 

6. 9/11-17 Drøftelse af erfaringerne fra forskrift 
for udendørsarrangementer  

 At KFU anmoder KFF om at 
udarbejder en redegørelse 
om erfaringerne for 
kulturlivet med forskrift for 
udendørsarrangementer det 
første år. Redegørelsen 
forelægges KFU til drøftelse 
med henblik på at initiere og 
bidrage til den forestående 
evaluering jf. den fælles 
protokolbemærkning, der 
blev afsagt ifm. BRs 

KFU godkendte medlemsforslaget. Der er udarbejdet en evaluering i samarbejde med 
TMF. Evalueringen er forelagt KFU den 31. maj 2018. 
Forvaltningen anser dermed medlemsforslaget for 
håndteret. 



 

 

behandling af forskriften på 
mødet den 2. marts 2017. 
Det foreslås i den 
forbindelse, at forvaltningen 
går i dialog med TMF om, at 
den samlede evaluering 
foruden høring i 
lokaludvalgene bl.a. 
inddrager erfaringer fra de 
kulturaktører, der har søgt 
om tilladelse og/eller 
gennemført arrangementer 
det seneste år, 
restaurationsbranchen, 
Tivoli samt EU-projektet 
(Monica) om støj 

7. 9/11-17 Kastefacilitet i Fælledparken 
 At KFU anmoder KFF om at 

fremme muligheden for at 
bevare kastebanen i 
Fælledparken efter 
udgangen af 2018, hvor 
Fredningsnævnets 
dispensation udløber. 

KFU godkendte medlemsforslaget. KFU 
besluttede, at forvaltningen skal arbejde 
for, at kastegården fortsat kan være i 
Fælledparken. Udvalget bemærkede 
derudover, at det finder, at plejeplanen 
med fordel kan moderniseres, så planen i 
højere grad i området omkring 
kastegården og trafikpladsen afspejler 
brugen også i relation til 
vinter/sommerbrug 

Der er en dialog med Teknik- og Miljøforvaltningen 
om forskellige løsningsmodeller i forhold til en ny 
ansøgning til Fredningsnævnet. Fællesindstilling med 
TMF vil blive forelagt KFU den 20. december 2018.  
 

8. 9/11-17 Havnekulturkontoret, Århusgade 
126 

 At forvaltningen gør, hvad 
de kan for at fortsætte 
samarbejdet med By og 
Havn og de lokale beboere 
om det midlertidige 
Havnekulturkontor i 
Nordhavn i 2018 herunder 

KFU godkendte medlemsforslaget og 
besluttede at afsætte 0,2 mio. kr. til 
Havnekulturkontorets kulturelle aktiviteter 
i hele 2018 

Havnekulturkontoret er en del af indstillingen 
’Havnen tilbage til Københavnerne’. Der har tidligere 
været en ny placering til aktiviteten i form af et 
midlertidigt lejemål. Denne lokalitet taget i 
anvendelse til andre formål. En genplacering af 
Havnekulturkontoret er en del af den indstilling – og 
det efterfølgende budgetnotat – under titlen 
’havnen tilbage til Københavnerne’. Der blev ikke 
afsat midler i Budget 2019. 



 

 

konkret: går i dialog med By 
og Havn om en forlængelse 
af lejeaftalen, fortsat 
supporterer med 
medarbejdere fra 
KulturNord, bruger op til 
100.000 kr. af de frie midler i 
2018 som et bidrag til drift 
og aktiviteter 

KFU blev orienteret om status i sagen på møde den 
19/9-18. 
Forvaltningen betragter hermed forslaget som 
håndteret.  

9. 9/11-17 Keramikværkstedet i Valby Kulturhus 
 At KFU, med baggrund i den 

store interesse for at få 
keramikværkstedstid, 
beslutter, at 
keramikværkstedet forbliver 
i Valby Kulturhus, og at det 
undersøges, om det er 
muligt at øge kapaciteten 

KFU godkendte medlemsforslaget KFF arbejder videre med forslaget. KFU vil blive 
forelagt en indstilling om sagen den 6. december 
2018. 

10. 9/11-17 Samarbejde med BUF om 
kulturtilbud i folkeskolen 

 At KFF udarbejder forslag til, 
hvordan KFF og kultur- og 
fritidsaktørerne bedre kan 
samarbejde med BUF om 
kulturtilbud i folkeskolen. 
Udarbejdelsen skal ske i 
samarbejde med KFFs 
institutioner og aktører. 

KFU godkendte medlemsforslaget. Maria 
Frej ønskede følgende tilført 
beslutningsprotokollen: ”SF mener, at 
forslaget til et forbedret samarbejde 
mellem de to forvaltninger også skal se på 
politiske mål for en indsats, der sikrer 
børns møder med kultur. Gerne en 
garanti- og minimumsordning, der i 
skoleregi indebærer årlig kunst- og 
kulturindsatser, som inddrager 
Københavns mange kommunale og 
professionelle aktører, faciliteret af KFF og 
BUF 

KFU har den 20. juni 2018 fået forelagt oplægget 
”Det hele barneliv”. Der blev samme dag afholdt 
dialogmøde mellem Kultur- og Fritidsudvalget og 
Børne- og Ungdomsudvalget. Det blev den 20. juni 
2018 besluttet, at oplægget skal omsættes til en 
mere forpligtende plan  formuleret i fællesskab med 
BUF. Særskilt vedrørende børn og musik har KFU den 
11. juni 2018 besluttet, at forvaltningen skal 
udarbejde en samlet kortlægning af musikområdet i 
Københavns Kommune samt et udkast til musikplan 
for Københavns Kommune. 
Musikplanen vil blive forelagt KFU inden 
sommerferien 2019. 



 

 

11. 9/11-17 Status for implementering af 
Tryghedspakken 

 At forvaltningen gør status 
for, hvordan budgetaftalen 
omkring Tryghedspakken 
implementeres i praksis, 
herunder hvilke konkrete 
biblioteker, der vil blive 
omfattet af vagtrunderingen 

KFF redegjorde for sagen. KFF vender 
tilbage til KFU i sagen. KFU havde i 
forbindelse med dagsordenens punkt 13 
afsat 200t.kr. til tryghed på institutionerne 
i forbindelse med den verserende 
bandekonflikt. 

KFU blev forelagt en indstilling om status på sagen 
på mødet den 5. april 2018. KFU orienteres, når der 
foreligger en evaluering af de samlede indsatser 
efter et år. Forvaltningen anser derfor forslaget for 
håndteret. 

12. 21/12-17 Modelflyveplads på Selinevej 
 At forvaltningen pålægges at 

gå i dialog med relevante 
parter i forhold til at sikre, at 
der fortsat kan være en 
modelflyveplads på Selinevej 

KFU godkendte medlemsforslaget og 
præciserede herved, at det var vigtigt at gå 
i dialog med TMF om sagen, og at KFF fik 
mandat til at prøve at finde alternativer. 

KFU er blevet forelagt et notat, hvori det fremgår, at 
forvaltningen har afsøgt mulige placeringer til 
Storkøbenhavns Modelflyveklub, og kun har fundet 
det muligt at flytte dem til den eksisterende 
modelflyveplads på Amager Fælled. Det var ikke 
muligt at finde en løsning, som kombinerer 
modelflyvepladsen på Selinevej og opførelsen af en 
byskov. 
Forvaltningen betragter hermed forslaget som 
håndteret. 
 

 

 


